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Zápisnica 

Mimoriadne zasadnutie Kolégia rektora TU 

12. júla 2019 
 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny priloženej k originálu zápisnice 

 

Program rokovania:  

1. Otvorenie a schválenie programu 

2. Problematika konzorcií vysokých škôl v podmienkach TU 

3. Rozličné 

 

 

Bod 1 

 

Mimoriadne rokovanie Kolégia rektora Trnavskej univerzity v Trnave (ďalej len „KR 

TU“) otvoril a viedol prof. doc. JUDr. Marek Šmid, PhD., rektor Trnavskej univerzity v 

Trnave (ďalej len „rektor univerzity“).  

 

Následne oboznámil prítomných s navrhnutým programom a požiadal členov KR TU 

o vyjadrenie. Členovia KR TU súhlasili s návrhom programu tak, ako bol uvedený v 

pozvánke.  

 

 

Bod 2 

 

Rektor univerzity pripomenul prítomným, že v zmysle prijatého uznesenia a záverov 

predchádzajúceho rokovania KR TU zvolal toto zasadnutie KR TU za účelom prerokovania 

a posúdenia návrhu UCM v Trnave na založenie Konzorcia trnavských univerzít.  

 

Rektor univerzity zaslal členom KR TU podklad zahŕňajúci návrh UCM v Trnave, ako 

aj platnú legislatívu v oblasti zakladania konzorcií vysokých škôl s požiadavkou 

o predloženie pripomienok, prípadne návrhov k predmetnej problematike za účelom ich 

komplexného vyhodnotenia. Rektor univerzity poďakoval za zaslanie týchto pripomienok.  

 

Rektor univerzity zdôraznil dôležitosť tejto záležitosti a v prípade prijatia rozhodnutia 

vytvoriť konzorcium zabezpečiť jeho efektívnosť a zachovať identitu a integritu TU. Zároveň 

dal do pozornosti, že vzhľadom na možnosť získania štátnych finančných prostriedkov 

v prípade precedentného založenia konzorcia netreba neprimerane predlžovať obdobie 

rozhodovania v tejto veci. 

 

Následne sa členovia KR TU venovali prerokovaniu jednotlivých pripomienok 

a názorov súvisiacich s riešenou problematikou, ktoré boli doručené vo vymedzenom 

termíne:  

 

- Dekan PdF konštatoval, že politický tlak na zlučovanie univerzít vystriedal ekonomický 

tlak v tejto veci; priestor na spoluprácu vidí najmä v oblasti vytvorenia spoločného 

vedeckého parku a excelentných výskumných tímov, avšak za podrobného nastavenia 

pravidiel v rámci kvalitne zostavenej zmluvy. Predložený návrh UCM považuje za 

predbežný a unáhlený. Otázka pridanej hodnoty konzorcia a jeho financovania zostáva 

zatiaľ otvorenou vecou. Ďalej konštatoval, že rokovania s UCM budú mať súvis 

s podobnou aktivitou dvoch bratislavských univerzít. Odporučil informovať rektora 

UCM o tom, že o uvedenej záležitosti rokovalo Kolégium rektora TU, ktoré mu 

odporučilo zriadiť vyjednávacie tímy na riešenie tejto veci.  
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- Dekan FZaSP porovnal konkrétne možnosti spolupráce v rámci fakulty. Namietol 

používanie názvu „Konzorcium trnavských univerzít“. Otvorenou je otázka účasti MtF 

STU so sídlom v Trnave. Ako možnosť spolupráce uviedol oblasť spoločného využitia 

študentskej infraštruktúry.  

 

- Dekanka PF zdôraznila dôležitosť právneho posúdenia vzniku konzorcia. Upozornila na 

možné riziká súvisiace s nedostatočnou právnou úpravou, rozdelením kompetencií 

a majetku a fungovania konzorcia. 

 

- Dekan FF posúdil možnosti spolupráce v rámci svojej fakulty. V tomto smere nevidí 

reálne možnosti. Upozornil na možnú spoluprácu aj v širšom kontexte, teda nie len 

zameranú na UCM. Navrhol vytvoriť vyjednávacie tímy za účelom riešenia tejto 

záležitosti.  

 

- Prorektorka pre vzdelávanie upozornila na to, že nie je vhodné nechať sa tlačiť do 

nepremyslených a unáhlených rozhodnutí. Celá záležitosť si vyžaduje vymedzenie 

kompetencií, možností financovania, spoločných aktivít a celkovo fungovania 

konzorcia. Otázku prieniku študijných programov považuje za veľmi citlivú, najmä 

v oblasti unikátnych odborov na oboch stranách. Priestor na spoluprácu vníma v oblasti 

spoločného stravovania a mimoškolských aktivít študentov. 

 

- Prorektor pre vedeckú a umeleckú činnosť sa priklonil sa k stanovisku dekana FZaSP 

k názvu konzorcia a odmietol ho z historických i faktických dôvodov. Akceptoval by 

spoluprácu v oblasti študijných programov, avšak až po detailnom prerokovaní na 

úrovni fakúlt a jednotlivých katedier.  

 

- Prorektor pre rozvoj vyjadril názor, že konzorcium je významný krok pre budúcnosť 

univerzity. Rozhodnutiu by však mala predchádzať široká diskusia zameraná na 

dôkladné posúdenie dopadov vytvorenia konzorcia. Podporil návrh vytvorenia 

vyjednávacích tímov. 

 

Rektor univerzity zhrnul závery rokovania KR TU takto: 

1. Potvrdenie aktuálnosti vytvárania konzorcií, vrátane konzorcia s UCM, resp. širšieho 

konzorcia s ďalšími vysokými školami. 

2. Vytvoriť pracovnú skupinu na TU za účelom prípravy podkladov potrebných na 

dojednávanie zmluvy o konzorciu. 

3. Informovať o tomto stanovisku TU rektora UCM. 

 

 

Bod 3 

 

V rámci posledného bodu rokovania prorektorka pre vzdelávanie informovala 

prítomných, že vzhľadom na zmenu pracovného programu nastávajúceho rektora univerzity 

sa po vzájomnej dohode termín slávnostného otvorenia akademického roka presúva na deň 

30. septembra 2019. Bližšie informácie budú distribuované v dostatočnom časovom predstihu 

kanceláriou rektora TU.  

 

Rektor univerzity v závere informoval o pracovnom stretnutí s primátorom mesta 

Trnava, JUDr. Bročkom. Na stretnutí bol primátorom oboznámený o záujme mesta vyzvať 

štát k prinavráteniu budovy vojenského štátneho archívu na univerzitné účely. Primátor 

zároveň informoval o možnosti finančného prispenia k rekonštrukcii vstupnou investíciou. 

Rektor univerzity pripomenul skutočnosť, že v roku 2014 bola zaslaná rovnaká požiadavka 

predsedovi vlády SR a ministrovi obrany SR zo strany TU, UCM a mesta Trnava.  
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Primátor mesta podporil rovnaký postup aj v tomto roku, pričom navrhol zapojenie predsedu 

TTSK. Následne sa dohodli, že rektor univerzity pripraví v tejto veci návrh listu a tento zašle 

spolupodpisujúcim subjektom na stanovisko. 

   

 

 

 

Na záver rektor univerzity poďakoval prítomným za účasť a rokovanie ukončil. 

 

 

 

 

Schválil: prof. doc. JUDr. Marek Šmid, PhD.   

rektor Trnavskej univerzity v Trnave 

 

 

 

Zapísala: Ing. Lívia Jánošková 

 

 

 

Trnava 12. júla 2019 

 


